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„Drága gyermekek, azért vagyok veletek, mert, az a küldetésem, hogy segítsek nektek abban, 
hogy a Jó győzedelmeskedjen, bár ez most lehetetlennek tűnik számotokra. Tudom, hogy sok 
dolgot nem értetek, ahogyan én sem értettem mindent, amit Fiam mondott, míg mellettem nö-
vekedett, de hittem neki és követtem Őt. Ezt kérem tőletek is, hogy higgyetek nekem és kövesse-
tek. Gyermekeim, engem követni azt jelenti: szeretni Fiamat mindenekfelett, szeretni Őt minden 
emberben, megkülönböztetés nélkül. Ahhoz, hogy ezt megtehessétek újra lemondásra, imára 
és böjtre hívlak benneteket. Arra hívlak titeket, hogy lelketek élete az Eukarisztia legyen. Arra 
hívlak benneteket, hogy apostolaim, a világosság apostolai legyetek, akik a világban terjesztik a 
szeretetet és az irgalmat. Gyermekeim, életetek csak egy szempillantás az örök élet felé. Amikor 
majd Fiam elé jöttök, Ő látni fogja, hogy mekkora volt a szeretet a szívetekben. Ahhoz, hogy igaz 
módon terjeszthessétek a szeretetet, kérem Fiamat, hogy a szeretet által ajándékozzon Vele való 
közösséget, egységet közöttetek, egységet köztetek és pásztoraitok között. Fiam általuk mindig 
újból nektek ajándékozza magát és megújítja lelketeket. Ezt ne felejtsétek el. Köszönöm nektek.”

Nr. 76

Medjugorje, 2014. július 25.

„Drága gyermekek! Ti nem vagy-
tok tudatában, milyen kegyelemben 
éltek ebben az időben, amelyben a 
Magasságbeli jeleket ad azért, hogy 
megnyíljatok és megtérjetek. Térje-
tek vissza Istenhez és az imához és 
az imádság uralkodjon szívetekben, 
családjaitokban és közösségeitek-
ben, a Szentlélek vezessen és buz-
dítson titeket, hogy napról-napra 
nyitottabbak legyetek Isten akara-
tára és veletek való tervére. Veletek 
vagyok, és a szentekkel és az angya-
lokkal közbenjárok értetek. Köszö-
nöm, hogy válaszoltatok hívásom-
ra.”
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Medjugorjei hírlevél
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Drága medjugorjei Gyermekeim. 
Dicséretesség Jézus és Mária!

1. 2014 június 2.-án Mirjanának megjelent a Szűzanya 
a Kék Keresztnél hatalmas tömeg jelenlétében. A jelenés 
után a következő üzenetet kaptuk tőle:

„Drága gyermekek! Mindnyájatokat hívlak és gyermekeim-
ként fogadlak el benneteket. Imádkozom azért, hogy ti édes-
anyátokként tudjatok elfogadni és szeretni engem. Szívemben 
mindnyájatokat egyesítettelek, közétek jöttem és megáldalak 
benneteket. Tudom, hogy vigasztalást és reményt vártok tőlem, 
mert szeretlek titeket és közbenjárok értetek. Azt kérem tőle-
tek, hogy egyesüljetek velem Fiamban és legyetek apostolaim. 
Azért, hogy ezt megtehessétek, újra arra hívlak benneteket, 
hogy szeressetek. Nincs szeretet ima nélkül - nincs imádság 
megbocsátás nélkül, mert a szeretet ima - a megbocsátás sze-
retet. Gyermekeim, Isten a szeretetre teremtett benneteket, 
szeressetek, hogy megbocsáthassatok. Minden ima, amely sze-
retetből fakad, eggyé tesz benneteket Fiammal és a Szentlé-
lekkel, a Szentlélek pedig megvilágosít és apostolaimmá tesz, 
apostolaimmá, akik bármit tesznek majd, az Úr nevében teszik. 
Nemcsak szavaikkal, cselekedeteikkel is imádkozni fognak,  
mert szeretik Fiamat és megértik az igazság útját, amely az 
Örök Életbe vezet. Imádkozzatok pásztoraitokért, hogy mindig 
tiszta szívvel vezethessenek benneteket az igazság és a szere-
tet útján, Fiam útján. Köszönöm nektek.”

2. Június 13.-án ünnepeltük a nagy Ferences szentet, 
aki nagyon kedves a horvát embereknek, annak ellené-
re, hogy portugál: Páduai Szent Antalt. Medjugorjétól 20 
percre van egy szentély, ami az ő tiszteletére épült. Min-
den évben több ezer horvát zarándok látogat el ide nagyon 
messziről, sokan mezítláb. A Szent népszerűségét az is mu-
tatja, hogy nagyon kevés család van, akik ne keresztelték 
volna fiúkat Ante - nak, vagy Anthony-nak. Vicka egyik 
fiát is Anténak hívják. Szent Antal nagyon karizmatikus 
személy volt, egyik Istentől kapott tulajdonsága az volt, 
hogy a Szentlélek által tudott imádkozni. Amikor megszó-
lalt, a szívek megnyíltak Isten előtt, mint valami virágok. 
Ezért Assisi Szent Ferenc megbízta őt, hogy prédikáljon 
és testvéreket tanítson. Az egyik leghíresebb történet vele 
kapcsolatban az, hogy egyik nap mikor prédikált, az egyik 
járókelő megállt, hogy meghallgassa őt. A férfi azelőtt na-

gyon súlyos bűnt követett el és Istent sem vette komolyan. 
De amikor meghallotta Antal szavait, azok megérintették 
szívét és érezte Jézus hatalmas szeretetét. Megérezvén ezt a 
hatalmas szeretetet, a férfi elkezdett zokogni, mint egy gye-
rek és könnyei még jobban elkezdtek folyni, mikor ráéb-
redt, hogy mennyi bűnt követett el Jézus ellen. Megfogad-
ta, hogy változtat életén, teljes szívvel Jézust fogja követni 
és rendszeresen gyónni fog.

Mikor gyónásra került volna sor, egy szó sem jött ki a 
száján, annyira zokogott. Szent Antal azt javasolta neki, 
hogy menjen haza, írja le a bűneit egy papírra és jöjjön 
vissza gyónni. Mikor visszajött Szent Antal felolvasta a férfi 
hosszú listáját és a férfi csak bólogatott, mikor szembesült 
a bűneivel. Azonban még mindig nem jutott szóhoz. Vé-
gül Antal megnyugtatta a vezeklőt és arra bátorítatta, hogy 
változtassa meg az életét és ezentúl Jézus tanítása szerint 
éljen. Antal végül feloldotta őt a bűnei alól. A férfi megbé-
kélt Istennel. Antal gondosan összehajtogatta a férfi bűneit 
tartalmazó listát és visszaadta a megbékélt, terhektől meg-
szabadult férfinak. 
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Mikor a férfi hazáért, el akarta égetni a cédulát, de nagy 
meglepetésére, az teljesen üres volt. A bűnei teljesen el-
tűntek. Isten hatalmas kegyelmet gyakorolt felette. Ekkor 
a férfi számára még jobban világossá vált, hogy milyen 
nagy jelentőséggel bírt bűneinek megbánása. Mikor Isten 
azt látja, hogy igazi bűnbánatot gyakorlunk, és mindent el-
követünk, hogy távol tartsuk magunkat a bűntől, és ezért 
hajlandóak vagyunk életünket is megváltoztatni, Ő ennek 
annyira örül, hogy nemcsak hogy megbocsájtja bűneinket, 
de el is felejti azokat. Azok már többé nem léteznek. El-
mossa őket Isten Bárányának a vére, és Isten elfelejti go-
nosz tetteinket. 

Ha bűnbánatunk őszinte, még a bűn által okozott sú-
lyos következmények is eltörlésre kerülnek, teljesen vagy 
részben, attól függően, hogy mennyire mély az általunk 
gyakorolt bűnbánat. Atyáink szerint, a könny a legnagyobb 
ajándék, amit a Szentlélektől kaphatunk, mivel a sírás által 
a Mennyország kapui is megnyílnak.

3. Miasszonyunk elhív minket! Ő tudja, hogy minden 
lelki betegségünk gyökere az, hogy nem szeretjük eléggé Jé-
zust. Ez a valódi oka annak a belső nyugtalanságnak, amit 
magunkban és másokban érzünk. Azok, akik Őt szeretik, 
boldogak és szabadok. Ezért Mária egy biztos módszert 
ajánl fel nekünk, hogy Krisztus szeretetében növekedjünk. 
Azt ajánlja, hogy álljunk meg a kereszt előtt, imádattal néz-
zünk fel rá, és szeretettel telve töltsünk ott el hosszabb időt. 
Ott elgondolkozhatunk azon, hogy mennyi fájdalmat kel-
lett elszenvednie, hogy minket megmentsen. Azt vesszük 
majd észre, hogy szívünk lassan megtelik együttérzéssel 
és elkezdjük meggyűlölni bűneinket, amelyek az Ő halálát 
okozták. Arra vágyunk, hogy életünk új irányt vegyen, és 
az igazi bűnbánat csak bensőnkből fakadhat. Továbbá, ha 
nem vesszük le tekintetünket Jézus nyitott szívéről, a mi 
szívünk is hasonlóan nyitottá válik. Az a szív, amibe 2000 
évvel ezelőtt dárdát döftek, soha nem csukódott be. Víz, 
vér, és a Szentlélek fakadt abból a szívből, és ez a folyam 
soha nem szárad ki. Ez a Szív egy szeretetfolyó forrása. Ha 
Mária nyomát követjük, és Jézusról elmélkedünk, a Szent-
lélek bőségesen fog szétáradni bennünk. Megmártózha-
tunk benne. 

A Szentlélek világosságot hoz, amit a szeretet ragyog be. 
Felfedi nekünk, hogy milyen súlyos a bűnünk, hogy ho-
gyan hagytuk el Jézust, hogyan árultuk el, és tagadtuk meg 
Őt. Sőt azokra a dolgokra is rámutat, amiket megtehettünk 
volna, de mégsem tettünk meg. Azonban, a Szentlélek 
nem azért nyújt világosságot, hogy vádoljon bennünket. A 
vádlót Sátánnak hívják, és ezt ne tévesszük soha szem elől. 
Ami a Szentlelket illeti, Ő a szeretet világosságát nyújtja 
nekünk, ami arra késztet bennünket, hogy Jézus karjaiba 
vessük magunkat és hagyjuk, hogy elárasszon bennünket 
az Ő végtelen kegyelme. Ott szeretet születik, növekedik, 
ameddig eléri a teljességet.

4. A jelenések 33.-ik évfordulója alkalmából mondott 
novena június 16.-án kezdődik. Nagyon sok kegyelemben 
lesz részünk. A 33 egy nagyon különleges szám. Jézus 33 
éves volt, amikor a szíve megnyílt, hogy belőle kegyelem 
áradjon. A legnagyobb ajándék, amit Gospának adha-
tunk, az hogy Őt követjük és az üzenetei szerint élünk. 
„Arra kérlek titeket, hogy egyesüljetek Fiamban és legye-
tek apostolaim. Hogy ez megvalósuljon, azt szeretném, 
ha meglenne bennetek a szeretet. Szeretet nincs imádság 
nélkül, és nincs ima megbocsátás nélkül. Mert a szeretet 
ima, és az ima megbocsátás. Gyermekeim, Isten úgy te-
remtett benneteket, hogy szeressetek és azért szerettek, 
hogy megbocsássatok. A megbocsájtás szeretet.” A novena 
alatt minden nap töltsünk egy kis időt Jézussal, és szívből 
jövő beszélgetést folytassunk vele. Ő, Édesanyával együtt, 
vár minket. Csatlakozhattok, közös imádkozásokhoz is, 
minden nap délután 4-kor a Jelenések Hegyén. 

 
Drága Gospa, hatalmas köszönetet mondunk a 33 év 

jelenéseiért, határtalan anyai szeretetedért, türelmedért, 
jóságodért, tanításaidért, áldásaidért, kegyelmedért, vé-
delmedért, csodáidért, azért a szeretetért, amivel betakarsz 
bennünket, és azokat, akik teljes szívükből téged követnek!

    Emmanuel nővér 
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„Medjugorjéban fedeztem fel papi hivatásomat”

Mitja Bulić a Novo Mesto-i egyházmegye (Szlovénia) 
fiatal papja először vett részt Medjugorjéban a papi sze-
mináriumon. Elmondta, hogy egy évvel ezelőtt szentelték 
pappá, de harmincszor járt már Medjugorjéban. „Mély ta-
pasztalatokkal távozom a lelkigyakorlatról, tetszik a mot-
tója „Íme, a te Anyád!”, mert egész életemet Máriával élem 
meg, és úgy gondolom, hogy Ő vezet engem Jézushoz. A 
Medjugorjéban eltöltött napok nagy kegyelem számomra. 
Az ilyen lelkigyakorlatok sokat segítenek nekünk, ezért 
szükségesek és fontosak. Úgy gondolom itt kaptam a papi 
hivatásomat, itt éltem meg az imádságot, a Szentírásolva-
sást. Először hat éves koromban jártam itt és már akkor 
éreztem valami erőteljeset, amit nem tudok elfelejteni. Itt 
békét, az ima erejét lehet tapasztalni. Bárhol vagy Medju-
gorjéban, békét érzel” – mondta a szlovéniai fiatal pap. 
2014.07.11.

Befejeződött a 19. nemzetközi papi 
lelkigyakorlat Medjugorjéban

A 19. nemzetközi papi lelkigyakorlaton 306 pap és pap-
növendék vett részt 25 országból, 11 nyelvcsoportból. A 
szeminárium július 12-én, szombaton hálaadó szentmisé-
vel ért véget, amelyet fra Ljubo Kurtović, Veljaci plébáno-
sa, a lelkigyakorlat vezetője mutatott be. A szeminárium-
ra a következő országból érkeztek a részt vevők: Ukrajna, 
Korea, Litvánia, Németország, Svájc, Ausztria, Brazília, 
Olaszország, Oroszország, Horvátország, Bosznia és Her-
cegovina, Szerbia, Szlovénia, Magyarország, Csehország, 
Szlovákia, Franciaország, Belgium, Egyesült Államok, Ír-
ország, Peru, Ecuador, Argentína, Spanyolország és Len-
gyelország. A nemzetközi lelkigyakorlat mottója: „Íme, a 
te anyád!” „A Szűzanya iskolájában”. A lelkigyakorlaton 
résztvevő papok tanúságtétele szerint kivételes, jó gyümöl-
csök teremtek és úgy döntöttek, hogy a következő évben, 
a soron következő huszadik medjugorjei papi lelkigya-
korlaton is részt kívánnak venni. Fra Davor Dominović a 
Bosna Srebrne tartomány titkára immár másodszor vett 
részt a lelkigyakorlaton, először szentelése után, 2010-

Aktuális hírek Medjugorjéból

ben volt. Többek között kiemelte, hogy a világ különbö-
ző országaiból érkezett papokkal való együttlét csodaszép 
közösség-tapasztalat számára, ugyanúgy, mint a rendek 
különbözősége is, amely papi életének lelki gazdagságot 
és felfrissülést ajándékozott. Az idei találkozó mottójával 
kapcsolatban a következőket mondta: „Ljubo atya egyik 
előadásában összehasonlította Máriát és a papokat. Mária 
jelen van a Bibliában, különösen az Újszövetségben. De az 
Ószövetség és a Próféták is szólnak Mária alakjáról. Ljubo 
atya hangsúlyozta, hogy Mária mindig Jézus mellett van, 
de sohasem törekszik az első helyre. Az igazi Mária tiszte-
let Máriát sohasem helyezi Jézus elé. Mária mindig eszköz, 
sohasem cél. Ahogyan Jézus az Ő szavai és teste által jött 
el erre a világra, ugyanúgy ma is Mária hozza el nekünk 
Jézus üzenetét. Ily módon a pap hasonlít Máriához. Ajka 
és keze által hozza Jézust erre a világra, vagyis valójában 
így kellene elhoznia, szolgálata által, és sohasem önmagát 
helyezni az első helyre. Ahogyan Mária azt mondta magá-
ról, hogy az Úr alázatos szolgálója, úgy kell a papnak is az 
Úr alázatos szolgájának lennie. Az ilyen lelkigyakorlatok 
azok a pillanatok, amikor mi papok kicsit elvonulhatunk 
és magunkra figyelhetünk.”  2014.07.12

Megtartották Medjugorjéban 
a házaspárok 15. nemzetközi lelkigyakorlatát

2014. július 13. és 16. között 13 országból 131-en vettek 
részt Medjugorjéban a házaspárok 15. nemzetközi lelki-
gyakorlatán. A szeminárium mottója: „Bizalom a házas-
ságban és a nevelésben”, előadója pedig dr. Jozefina Škari-
ca volt. Az előadásokat hét nyelvre fordították. A délelőtti 
és a délutáni előadásokon kívül a házaspárok részt vettek 
az esti imaprogramon (rózsafüzér és szentmise) a medju-
gorjei templomban, keresztutat imádkoztak a Križevácon 
és rózsafüzért a Podbrdon. A lelkigyakorlat július 16-án, 
szerdán szentmisével ért véget, amelyet fra Marinko Ša-
kota Medjugorje plébánosa, a szeminárium koordinátora 
mutatott be. A szentmise után a résztvevők megáldott ró-
zsafüzért kaptak, amely egyben iránymutatás is számukra, 
hogy tovább folytassák életüket Jézussal és Máriával. A je-
lenlévők között volt Krešo és Ivanka Mihekovec, akik Čaz-
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mából érkeztek és 24 éve házasok. Isten nyolc gyermekkel 
ajándékozta meg őket, akik sok örömet szereznek nekik. 
Elmondták, hogy először vettek részt szemináriumon, 
majd hozzátették: „Szemináriumon először voltunk, de 
Medjugorjéban már nem először vagyunk. Nagyon tetszik 
nekünk a lelkigyakorlat. Úgy gondoljuk több házaspárnak 
kellett volna eljönnie. Dr. Škarica az élet konkrét dolgairól 
beszél, amelyeket megpróbálunk megélni a házasságunk-
ban. Nagyon szép itt lenni.” 2014.07.16

Hondurasból és Floridából is érkeztek résztvevők
 a házaspárok medjugorjei lelkigyakorlatára

A házaspárok számára megrendezett lelkigyakorlat 
résztvevői között találkoztunk két párral, akik valóban 
messziről érkeztek. Edith Dantes – Castillo és Jose Dantes 
Castillo Floridából – Miamiból, valamint Elio David Alva-
renga és Lourdes Alvarenga Hondurasból. Jose elmondta, 
hogy már másodszor vesz részt a szemináriumon, mert 
sok minden van, amit a családdal kapcsolatban meg kell 
tanulni. Sok sikert kívánt mindazoknak, akik majd ezu-
tán vesznek részt ilyen szemináriumon. Lourdes-nek és 
Elio-nak tíz gyermeke van. Kilencedik alkalommal jöttek 
Medjugorjéba, de először vettek részt a házaspárok lelki-
gyakorlatán. „Amikor először hívtam férjemet, hogy jöj-
jön el velem Medjugorjéba, azt mondta bolond vagyok. 
Azonban ennyi zarándoklat után, már ő is nagy Medjugor-
je rajongóvá lett, ugyanúgy, mint José” – mondta Lourdes. 
2014.07.16

Szent Jakab ünnepe

Július 25-én, pénteken lesz Szent Jakabnak, a med-
jugorjei plébánia védőszentjének ünnepe. A plébániát 
1892-ben alapították és kezdettől fogva Szent Jakabnak, 
a zarándokok védőszentjének tiszteletére szentelték fel. 
Szent Jakab ünnepén a plébániatemplomban 7,8 és 19 óra-
kor lesz szentmise, az ünnepi szentmisét pedig 11 órakor 
tartják a Gajaban (a körforgalomban lévő kicsi park). A 
körmenet Szent Jakab szobrával, amelyet ezúttal a Frama 
képviselői visznek, 10:45 órakor indul a templomtól. 
2014.07.21

Šarčević házaspár: 
„Medjugorje a második otthonunk”

Šimo és Nada Šarčević a Belišić-i Szent József a munkás 
plébániáról érkezett a házaspárok 15. nemzetközi szemi-
náriumára, amelyet július 13. és 16. között tartottak meg 
Medjugorjéban. 35 éve házasok és másodszor vesznek 
részt a házaspárok lelkigyakorlatán, amelyről a követke-
zőket mondták: „A szemináriumokon nagyon sokat lehet 
tanulni arról, mit osszunk meg házastársunkkal, mit osz-
szunk meg akkor, amikor nehéz. Gyönyörűséges itt lenni, 
sokat tanultunk a házasságról.” Nada elmondta, hogy a 
kezdetek óta jár Medjugorjéba és már több mint harminc-
szor zarándokolt el ide. 2014.07.21
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Fra Goran Azinović újmiséje

Fra Goran Azinović július 27-én, vasárnap 11 órakor 
a medjugorjei Szent Jakab templomban mutatja be újmi-
séjét. Fra Goran Srećko és Mirel született Pehar fia, aki 
1988. szeptember 28-án született Konjic-ban. A háború 
alatt az Azinović család Konjicból Medjugorjéba költözött. 
Fra Goran Visokoba járt szemináriumba, majd befejezte 
a klasszikus ferences gimnáziumot. 2007-ben nyert fel-
vételt a ferences rendbe Humacon. Zágrábban fejezte be 
a teológiai egyetemet és Čerinben szentelték diakónussá. 
Diakónusi évét Humacon töltötte. Szent Péter és Szent Pál 
ünnepén pappá szentelték a mostari székesegyházban. 
2014.07.22

„Ukrajna békéjéért jöttünk imádkozni” 
– mondták az ukrajnai zarándokok

Az ukrajnai Hosana kórus tagjai Medjugorjéban jártak. 
A kórust 17 évvel ezelőtt az akkori plébános kezdemé-
nyezésére alapították a szentmisén való éneklés céljából. 
Emellett különböző fesztiválokon is részt vesznek, mint 
például népzenei fesztivál. Az elmúlt időszakban Románi-
ában is vendégszerepeltek. A kórus része az „Ave Maria” a 
vokális-hangszeres csoport is. A kórus tagjai elmondták, 
hogy Medjugorjéban érezhető Isten szeretete: „Ez az egyet-
len hely, ahová a Szűzanya minden nap eljön. Megpróbál 
nevelni és abba az irányba vezetni bennünket, hogy jobb 
emberekké legyünk” –mondták az ukrajnai zarándokok, 
akikkel eljött Jozefat atya is, a Szent Bazil kolostor házfőnö-
ke. Számára Medjugorje a szeretet és béke helye: „Hazánk-
nak nagy szüksége van az ilyen békére. Azért jöttünk, hogy 
Ukrajna, az egész ukrán nép békéjéért imádkozzunk. És ez 
a vágy minden ukrán szívében jelen van. Ezt szeretnénk a 
Szűzanya kezébe helyezni. A mi Ukrajnánk a béke földje, a 
szorgalmas emberek, Isten és a felebarát iránti szeretet ha-
zája. Szeretnénk köszönetet mondani mindazoknak, akik 
velünk és értünk imádkoznak. Segítsen bennünket az Úr 
és a Béke Királynője.” 2014.07.27.

Megünnepelték Medjugorjéban 
Szent Jakab ünnepét

2014. július 25-én, pénteken megünnepelték Szent 
Jakab, a medjugorjei plébánia védőszentjének ünnepét. 
Horvát nyelvű szentmise 7, 8 és 19 órakor volt plébá-
niatemplomban, az ünnepi nagymisét pedig fra Mario 
Ostojić mutatta be 11 órakor a Gaja-ban, nem messze a 
medjugorjei templomtól. A hagyományos körmenet Szent 
Jakab szobrával, – amelyet ebben az évben a medjugorjei 
Frama tagjai vittek –  az ünnepi szentmise előtt a temp-
lomból indult, amelyet a litánia éneklése kísért. A szent-
misét a „Kraljica Mira” vegyes kórus Irena Azenović nővér 

vezetésével és a Šurmanci-i tamburások együttesese prof. 
Davor Markota vezetésével tette még emelkedettebbé. A 
szentmise végén a megjelent híveket és zarándokokat fra 
Marinko Šakota, medjugorjei plébános köszöntötte, majd 
ezt követően a medjugorjei plébánia néptánc csoportjának 
előadása következett. 2014.07.26.

A Szűzanya Názáretjéből
 a Szűzanya Medjugorjéjába

Július elején izraeli, názáreti zarándokokkal találkoz-
tunk Medjugorjéban. Ketten közülük a Mir Medjugorje 
Rádió vendégei voltak, Theresa Daud és Souhail Khoury 
atya. Souhail atya elmondta, hogy tizenkét évvel ezelőtt 
volt először Medjugorjéban és attól kezdve minden év-
ben zarándokcsoportokkal érkezik. „28 éve vagyok pap, 
nős vagyok, mert a görög-katolikus egyházhoz tartozom. 
Galileában, de különösen Názáret területén folytatok lelki-
pásztori munkát. A rendszeres aktív lelkipásztori munkám 
mellett első medjugorjei zarándoklatom után imaközös-
séget alapítottunk, amelynek a „Mária családja” nevet ad-
tuk.  2014.07.25.

Dr. Christoph Schönborn bécsi bíboros 
üzenete a fiatalokhoz

A fiatalok imatalálkozójára, amelyen 60 ország fiatal-
jai vettek részt Medjugorjéban Dr. Christoph Schönborn 
bécsi bíboros a következő üzenetet küldte: „Ezen a nyáron 
is örömmel küldöm szívélyes üzenetemet minden Med-
jugorjéban lévő fiatalnak. Mindannyian együtt kérjük a 
Szűzanyát, hogy legyen Ferenc pápánk mellett. Ő mind-
nyájunkat szeretne megújítani az evangélium örömében. 
Isten adjon neki erőt, amely szükséges ahhoz, hogy lelkes-
sé tegyen bennünket az evangélium és az evangelizáció 
iránt. Kérjük a Szűzanyát, a Béke Királynőjét a Szentföld, 
a Közép-Kelet és Ukrajna békéjéért! Kérem a Szűzanyát, 
hogy áldjon meg és oltalmazzon mindnyájatokat, és se-
gítsen nektek abban, hogy mély bizalommal legyetek Jé-
zus iránt életetek minden helyzetében. Kérlek benneteket, 
imádkozzatok értem is. Veletek vagyok ezekben az áldott 
napokban. A nevemben is mondjatok köszönetet a Szűza-
nyának mindazért, amit ad nekünk. A ti Christoph Schön-
born bíborosotok.”  2014.08.02.

2014. júliusi statisztika

A kiszolgáltatott szentostyák száma: 166 700
A koncelebráló papok száma: 5349 (172 naponta)



Medjugorje Hangja Nr. 75 / 2014. Július

 | 7 |

Drága medjugorjei Gyermekeim! 
Dicsértessék Jézus és Mária! 

1. Július 2.-án Mirjánának megjelent a Szűzanya az új épü-
letben, nem messze a házától. A jelenés után a következő 
üzenetet osztotta meg velünk: 
 
„Drága gyermekek! Én, mindnyájatok édesanyja, akik itt 
egybegyűltetek, az egész világ édesanyja, anyai áldásom-
mal áldalak meg benneteket, és arra hívlak, hogy indul-
jatok el az alázat útján. Ez az út vezet Fiam szeretetének 
megismeréséhez. Fiam mindenható, Ő mindenben jelen 
van. Ha ti, gyermekeim ezt nem ismeritek fel, akkor lelke-
tekben a sötétség, a vakság uralkodik. Csak az alázat tud 
meggyógyítani benneteket. Gyermekeim, én mindig alá-
zatosan, bátran és reményben éltem. Tudtam, felismertem 
azt, hogy Isten bennünk van és mi Istenben. Ugyanezt ké-
rem tőletek is. Azt szeretném, hogy mindannyian velem 
legyetek az örökkévalóságban, mert a részem vagytok. 
Segíteni fogok nektek utatokon. Szeretetem palástként 
fog betakarni benneteket és világosságom apostolaivá tesz 
titeket - Isten világosságának apostolaivá. A szeretettel, 
amely az alázatból fakad, világosságot visztek oda, ahol 
sötétség, vakság uralkodik. Fiamat fogjátok odavinni, aki 
a világ világossága. Mindig pásztoraitok mellett vagyok, 
és imádkozom, hogy mindig az alázatosság példaképei le-
gyenek számotokra. Köszönöm nektek.”

1. Június 25.-e a jelenések 33. évfordulója. Miasszonyunk 
ezt az üzenetet adta: 
"Drága gyermekek! A Magasságbeli megadja nekem azt 
a kegyelmet, hogy még veletek lehetek és az imában a 
béke útja felé vezethetlek benneteket. Szívetek és lelketek 
szomjazik a békére és a szeretetre, az Istenre és az Ő örö-
mére. Ezért gyermekeim, imádkozzatok, imádkozzatok, 
imádkozzatok, és az imában felfedezitek majd az életböl-
csességet. Megáldalak mindnyájatokat, és közbenjárok 
mindegyikőtökért Fiamnál, Jézusnál. Köszönöm, hogy 
válaszoltatok hívásomra"

2. Úrnapján zarándokok, és az itt élők hatalmas tömege 
vett részt a körmeneten, amikor az Oltáriszentséget kör-
bevitték a falu utcáin. Milyen nagy öröm látni, amint ez 

a gyönyörű hagyomány újraéled a kommunizmus bukása 
óta! Amikor kislány voltam, még a múlt évszázadban, ez 
a körmenet hagyomány volt Franciaország kisvárosaiban. 
A gyerekek rózsaszirmokat szórtak, ahol Jézus elhaladt. 
Ezt ünnepélyesen tették,  dicsőítő énekek éneklése köz-
ben. Manapság, sok helyen ezek a körmenetek be vannak 
tiltva, azonban másfajta – sokszor perverz – felvonulás 
helyet kap, amelyek semmiképpen nem hoznak isteni 
áldást utcáinkra és tereinkre! Uram, kegyelmezz Európá-
nak, amely elhatározta, hogy kiűz Téged, mert nincsenek 
tudatában annak, hogy ha a Megváltót elutasítják, ezáltal 
a megváltást is elutasítják! 

Úrnapján a St. Jakab templom falai egy ír pap szent-
beszédétől zengtek. Ez a miséző pap itt Medjugorjéban 
lett felszentelve, és lehetett látni, hogy Miasszonyunk vele 
van. Itt van egy rövid idézet abból a beszédből, amit meg-
osztott személyes tapasztalatairól:

„Épp egy nemzetközi lelkigyakorlatról tartottam haza 
1992-ben, amikor a dublini repülőtéren elmondtam egy 
imát: ’Miasszonyunk, elégedett vagy a lelkigyakorlaton 
való részvételemmel, áldásos volt az ottlétem rád nézve? 

Medjugorjei hírlevél
2014.07.15
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Mert én valóban éreztem, hogy ez a lelkigyakorlat szá-
momra áldásos volt!’ Ekkor szemem elől hirtelen min-
denki eltűnt a reptérről, csak én voltam ott és egy kislány, 
aki ragyogóan rám mosolygott. Nem tudtam, hogy ki ő, 
és hogy hívják. Aztán meghallottam egy belső hangot, 
ami ezt mondta: ’Nagyon boldog vagyok, és meg vagyok 
elégedve a lelkigyakorlattal és minden áldással, amit ez-
által tőled kaptam.’ Miasszonyunk a szívemhez beszélt, 
és aztán megtudtam, hogy ki volt az a személy, ő Vicka 
volt Medjugorjéból. Ő a dublini reptéren jelent meg ne-
kem! Aztán megkérdeztem a Szűzanyától: „Szeretnéd, ha 
beszélnék vele?” Erre ő így válaszolt: „Nem, ez egy meg-
erősítés, hogy Medjugorje valódi, és a Mária Mozgalom is 
valódi.” 

3. Még mindig velünk lenni! A jelenések 33. évforduló-
jára egy nagyon erőteljes üzenetet vártunk Szűz Máriától. 
Ezek azok a szavak, amelyek leginkább megragadtak ben-
nünk:” A Magasságbeli megadja nekem azt a kegyelmet, 
hogy még veletek lehetek …” Vajon mit ért azalatt, hogy 
„még”? Én nem tartozom azok közé, akik látták, vagy hal-
lották őt, de Vicka szerint még nagyon messze vagyunk 
attól, hogy megvalósítsuk azt, amit Ő eltervezett, hogy 
véghezvisz a medjugorjei jelenései által. Mária világosan 
elmagyarázta a tervét: „Azért jöttem, hogy megtérítsem 
és Istennel kibékítsem az egész világot.” Azt is mondta: 
„Azért jöttem, hogy a világot közelebb vigyem Isten Szí-
véhez.” De néhány nappal ezelőtt ezt mondta: „A világ, 
napról napra távolabb kerül Isten Szívétől.” Ez a megjegy-
zése nagyon fájdalmas. De Mária, a Remény Édesanyja és 
ő Istentől azt a képességet kapta, hogy azért jöjjön, hogy 
végül Isten terve megvalósuljon, és a sátánnak ne sikerül-
jön csökkenteni és tönkre tenni azt a hatást, amellyel az Ő 
jelenései ránk hatnak. Most a labda a mi térfelünkön van! 

Hogyan és mikor okoztunk neki csalódást, ami akadá-
lyozza Őt abban, hogy megvalósítsa mind azt a jót, ame-
lyet Medjugorjén keresztül számunkra tervezett? Elkezd-
tük csak azt kiválasztani az üzeneteiből, amit szeretnénk, 
megengedtük, hogy a minket körülvevő anyagiasságon 
keresztül elaltassuk lelkiismeretünket. Nem vettük ko-
molyan azt, hogy Istent helyezzük első helyre életünkben 
és helyette jobban vágyakozunk a jólét iránt, amit amúgy 
is elveszítünk, ha nem fogadjuk el Isten áldását. Hogy a 
változásra bátorítson minket, íme egy tanúságtétel még a 
kilencvenes évekből.

Tudjuk, hogy Jakov elveszítette az édesanyját egy évvel 
a jelenések kezdete után. Ez teljesen lesújtotta, mivel ő volt 
az egyetlen hozzátartozója. De azon az estén, mikor édes-
anyja meghalt, egy jelenés által, Mária ezt mondta neki: 
„Ne sírj Jakov, édesanyád velem van a Mennyországban”. 
Mikor ezt meghallottam, elmentem, hogy megkérdezzem 
tőle, hogy édesanyja mit tett annak érdekében, hogy egye-

nesen a Mennyországba került, mi volt az életében annyira 
gyönyörű, hogy Isten ilyen gyorsan magához vette? Biztos 
voltam, hogy a válasz mindnyájunkat érdekelni fog! 

De Jakov vonakodva csak ennyit mondott: „Semmi 
különleges nem jut eszembe, Emmanuel nővér. Semmi 
különleges nem volt édesanyám életében.” De én tovább 
sürgettem, hogy csak gondolkozzon, tudván azt, hogy 
nem mindenki kerül egyenesen a Mennyországba. De 
továbbra is csak ezt mondta: „Biztosíthatom afelől, hogy 
semmi különlegeset nem tett, olyan volt, mint mindenki 
más, mindent megtett, amit Gospa kért tőlünk.” Ezt vá-
laszoltam: „Tehát mindent megtett, amit Gospa kért tő-
lünk”! 

Ha még ma is, a langyosságunk, tévelygéseink, és alá-
zathiányunk ellenére, Mária úgy dönt, hogy még mindig 
jön hozzánk, ne okozzunk neki csalódást! Ez a kegyelem 
ideje, tehát ragadjuk meg a lehetőséget! Ne engedjük, hogy 
az ellenség nyitott ajtóra találjon nálunk, amit azáltal kí-
nálunk fel neki, hogy kompromisszumokat kötünk a bűn-
nel. Ne hagyjunk neki szabad utat a támadáshoz, mivel a 
jövőnk forog kockán, éppúgy, mint a gyermekeink jövője. 

Ő ad nekünk egy második esélyt. Ha békére vágyunk 
katasztrófa helyett, még mindig itt az idő, hogy „megte-
gyünk mindent, amit Ő mond”. 

Legdrágább Gospa, Jézusra gondolsz, mikor azt mond-
tad, és mondod, hogy: „Tegyetek meg mindent, amit Ő 
mond nektek.”

Kérünk, hogy anyai érintéseddel segíts nekünk abban, 
hogy mindent megtegyünk, amit Ő mond nekünk, mert 
Ő tett téged az Ő szószólójává. 

Emmanuel nővér 
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Szeptember közepén ünnepeljük a Szent Kereszt Fel-
magasztalását (14-én, ha pontosak akarunk lenni). Mélyen 
átélt ünnep ez Hercegovinában, és a Krizsevác hegy teteje 
minden évben megtelik emberekkel, akik felmennek hó-
dolni a nagy fehér kereszthez, amely arra a keresztre emlé-
keztet, amelyen Jézus függött a Golgotán.

S minden bizonnyal okunk van az ünneplésre, hiszen 
éppen a kereszt által szerezte meg nekünk az Úr az üdvös-
séget. De könnyű is ünnepelni akkor, amikor a kereszt nem 
érint minket közvetlenül, amikor rajtunk kívül marad… 
Viszont egy kissé keményebbé válik, amikor a próbatétel 
idején füstbe menni látjuk hőn remélt, dicső álmainkat, 
miközben Jézust követtük „Jeruzsálem felé”.

Próbáljunk konkrétabbak lenni. Általában az Isten felé 
vezető úton választunk magunknak egy jó vezetőt. Megbí-
zunk benne, és rábízzuk magunkat, annak ellenére hogy 
a javasolt útvonal megerőltet ő, az átjárók pedig szűkek és 
veszélyesek. A nehézségek ellenére továbbra is tisztelettel és 
megbecsüléssel tekintünk a vezetőnkre, az övéhez igazítjuk 
lépteinket, beleértve annak a veszélyét is, hogy idealizáljuk 
azt az embert és elvárjuk, hogy megfeleljen annak, ahogy 
mi látjuk a dolgokat... 

Mégis elérkezik az a pillanat, amikor próbának van kité-
ve az ideál, és nem engedi meg, hogy egyetértsünk vele, sőt 
nyílt ellenkezést vált ki bennünk: „Uram, kész vagyok veled 
a börtönbe és a halálba menni is!” – mondta Péter Jézus-
nak. De ő azt felelte: „Mondom neked, Péter: mielőtt ma 
megszólal a kakas, háromszor is megtagadod, hogy ismersz 
engem” (Lk 22, 31–34). Ha veszéllyel szembesülünk, mindig 
megnyílnak a menekülés útjai, és vonzzák a gyengeségün-
ket, bizonytalanságunkat, félelmünket. Néha elég lenne fel-
ismerni a félelmünket, és alázatosan arra bízni magunkat, 
aki segíthet nekünk, hogy összhangban maradjunk azzal, 
amit hittünk és vallottunk. S így megőriznénk a békét a szí-
vünkben, egyszerűen engedve, hogy az események, melyek 
nem függenek tőlünk, menjenek a maguk útján, még ha 
nem is világos előttünk a kimenetelük.

A nehézség lemeztelenít minket, mérlegre teszi szándé-
kaink tisztaságát. „Azért vagyok vele, mert megéri nekem? 
Mert előbb vagy utóbb hasznom lesz belőle? Vagy mert 
szabadon osztozom vele egy úton, amely akár büntetéssel 
is sújthat, de amit mindvégig érdemes megélni?” őszintén 
meg kellene ezt kérdeznünk magunktól.

A vereség fenyegetése mindig lesben áll. Nem tetszik 

nekünk. Senkinek sem tetszik annak a kockázata, hogy 
vesztesnek tűnhet, hogy bukott embernek érezze magát. 
Nem kényelmes népszerűtlennek lenni, s még kevésbé 
megrágalmazottnak lenni vagy céltáblává válni. De ezt az 
árat meg kell fizetnünk, hogy gyümölcsöt hozzunk, főleg 
Jézus nevében, aki éppen ezt az utat választotta: „Boldogok 
vagytok, amikor gyaláznak és üldöznek titeket, és hazu-
dozva minden rosszat mondanak rátok miattam. Örüljetek 
és ujjongjatok, mert jutalmatok nagy a mennyekben; így 
üldözték ugyanis a prófétákat is, akik előttetek voltak.” (Mt 
5,11–12)

Jézus világosan megmagyarázza: „Ha a világ gyűlöl 
benneteket, tudjátok meg, hogy engem előbb gyűlölt ná-
latok… Ha engem üldöztek, titeket is üldözni fognak” (Jn 
15,18.20). De akkor, ha kereszténynek mondjuk magunkat, 
miért futamodunk meg a kereszt alatt? Miért hagyjuk el a 
helyünket egy hosszú út után, még ha az egy dicstelen hely 
is, mint amilyen a Kálvária?

Súlyos kérdések ezek. Mindenki a szíve mélyén vála-
szoljon rá, ha akar. De ha a Keresztet és annak felmagasz-
talását ünnepeljük, akkor az legalábbis feltételezi annak a 
vágyát, hogy Krisztussal legyünk. A szegény és megfeszített 
Krisztussal, aki a keresztet választotta, hogy dicsőséges tró-
nusa legyen, ne pedig árulás és menekülés kiváltója. 

     Stefania Consoli

Dicsőség ideje, a kereszt ideje
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Az idők jelei
(Igazság és hazugság)

Az, amit ma megélünk, nem a gonoszság diadala. Ami 
családjainkban, városainkban, a világban történik, nem 
csak rossz. Nem a gonoszság diadalát mutatja, hanem 
inkább feltárja és kinyilvánítja a jó és a rossz, Isten és a 
mammon, az igazság és a hazugság közötti harcot. Ez egy 
egyre nyíltabb, egyre „globálisabb” harc, s éppen ezért egy-
re közelebb van a végkifejletéhez, amelynek kimenetéről 
nekünk, keresztényeknek, nem lehetnek kétségeink.

Mi tudjuk, hogy Isten országa győzni fog. Ez a bizo-
nyosság megvilágosítja értelmünket és szívünket, s ez a hit 
lehetővé teszi számunkra a félelem nélküli kiállást: „Ne fél-
jetek azoktól, akik megölik a testet, de a lelket nem tudják 
megölni. Féljetek inkább attól, aki a lelket is és a testet is 
el tudja pusztítani a kárhozatba vetve” (Mt 10,28) – mond-
ja nekünk Jézus. Ám ezek a szavak inkább arra szólítanak 
fel, hogy forduljunk oda minden „jóakaratú emberhez”, 
akik az igazságot, a békét, az igazságosságot keresik, vagyis 
mindazokat az értékeket, amelyek az emberi együttélés és 
a közjó alapjai.

Az igazságot nem sajátíthatják ki egyes emberek, sem 
pedig különféle politikai csoportosulások, hiszen mindkét 
esetben részigazságról és nem magáról az igazságról len-
ne szó. Nekünk, Jézus Krisztusban hívőknek tudnunk kell, 
hogy az igazság ő, csakis Jézus Krisztus. Benne haladha-
tunk az igazság felé, és rajta kívül elveszünk a kényelmes, 
de jelentéktelen kis igazságaink között.

Ám a felhívásom nem csak a keresztényekhez szól, 
mert aki nem ismeri el Jézust mint Isten Fiát, sőt még ab-
ban is, aki nem hisz Istenben, abban is van valami, ami az 
igazsághoz vonzza őt, és arra indítja, hogy az igazságot ke-
resse. Emlékeztek a Jézus és Pilátus között lezajlott drámai 
párbeszédre (Jn 18,37–38), amelyben a római helytartó egy 
lépésre van az igazságtól, mégis lemond róla kételkedése 
miatt? „Mi az igazság?” – kérdezi. S ez a kérdés a mai napig 
visszhangzik, a mai napig sokan „kezüket mossák”, vissza-
húzódva kényelmesnek látszó döntéseikbe!

Az igazság mindenkit megszólít, társadalmi helyzetre 
való tekintet nélkül. Minden ember, a legkisebbtől a legna-
gyobbig arra kapott meghívást, hogy válasszon az igazság 
és hazugság között. Nem maradhat semleges vagy közöm-
bös, nem lehet puszta szemlélője a dolgoknak, hanem ki 

kell állnia. Nem azért, hogy illetéktelenül ítélkezzen, nem 
is azért, hogy ráerőltesse másokra a maga igazságát, ha-
nem hogy az igazságot szolgálja minden személyes érdek 
és viszonzás nélkül. Pontosan az egyéni érdekek megha-
ladásával épül az az út, amely elvezet a közjóhoz. Ez min-
denkinek a kötelessége, mégis hatványozottan azoké, akik 
a közhatalmat gyakorolják.

Az igazság nem kiáltvány, nem lehet kihirdetni, de még 
propagálni se. Az igazságot keresni, szeretni, megbecsül-
ni kell. Az igazság nem zászló, nem is elv, hanem az élet 
alapvető szükséglete: „Én azért születtem és azért jöttem 
a világba, hogy tanúságot tegyek az igazságról” – mondja 
Jézus. Ezt visszhangozza szent Giuseppe Moscati 1922. ok-
tóber 17-én írt levelében: „Szeresd az igazságot, olyannak 
mutasd magad, amilyen vagy, minden tettetés vagy félelem 
nélkül. S ha az igazságnak az az ára, hogy üldöznek, fogadd 
el, ha pedig az, hogy megkínoznak, viseld el. S ha az igaz-
ságért fel kellene áldoznod magadat és az életedet, akkor 
légy erős az áldozatban.”  Nuccio Quattrocchi

A lenézéstől a bámulatig

Így van ez, kedves barátnőm. Miután oly sokszor vol-
tál már Lourdes-ban és Fatimában, „ki akartad próbálni” 
Medjugorjét is... Az otthoni atyák bizalmatlansága ellenére 
is. Barátnőid lelkes szavakkal meséltek róla, de egyszerű 
ismerősök is megállítottak az utcán, hogy elmondják a ta-
pasztalataikat. Majd ezt a kérdést szegezték neked: „Ho-
gyan lehet, hogy maga még nem volt Medjugorjéban, pe-
dig olyan vallásos? Ott egészen más. Gondolja el, a férjem 
meggyónt húsz év után. Annyira megváltozott, hogy el 
nem mulaszt egy misét, pedig azelőtt be nem tette a lábát a 
templomba...” És ehhez hasonlókat mesélnek. 

Így aztán elindultál. A hazatérésed után találkoztam ve-
led. Arra sem volt időm, hogy megkérdezzelek a tapaszta-
lataidról, te máris izgatottan belevágtál. Hogy megbotrán-
koztál az utcai zsibvásáron, az árusokon, akik mindenféle 
portékát kínálnak. „Még pálinkát is!”, hogy a Szűzanya 
képe van rányomva a különféle árukra, hogy mekkora a 
zűrzavar. „Még a templomban is! Azt mondták nekem, 
hogy különleges atmoszféra van ott, hogy különösen meg-
ragadó a sokféle nyelven felhangzó ima... De én úgy érez-
tem, hogy megfulladok, és kijöttem.” Ahogy ezt hallgat-
tam, nagy fájdalom fogta el a szívemet. A Medjugorjéval 

Cikkek, érdekességek Medjugorjéból
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szembeni kritikák letaglóznak, mintha csak az édesanyá-
mat bántanák. Megpróbáltam mondani valamit, de te újra 
átvetted a szót.

A téren sok papot láttál, akik gyóntattak, de az is látvá-
nyosságnak tűnt neked. A harag emésztett belülről, amikor 
egy hosszú szakállas szerzetes intett neked, hogy menj oda 
hozzá. Egy pillanatra azt hitted, hogy valaki másnak szól 
az intése, de nem volt senki a közelben. S ahogy odamentél 
hozzá, az volt a fejedben, hogy nem fogsz meggyónni… 
A szerzetes pedig jóságos tekintettel rád néz, és azt kérdi: 
„Mi van veled, leányom?” S ez elég volt, hogy te, mint egy 
megáradt folyó, rázúdítsd az egész csalódottságodat, hara-
godat, mit tudom én, mit. 

„Igazán nem értem, hogyan történt – fejezted be. – De 
miután az atya invitálására visszamentem a templomba, 
mindaz, ami azelőtt ellenszenvesnek, közönségesnek és 
elfogadhatatlannak tűnt, egyszerre csodálatossá, varázsla-
tossá vált előttem. Soha nem fogom elfelejteni!” Én pedig 
nem fogom elfelejteni azt a ragyogó fényt, amely kigyul-
ladt a szemedben, ahogy erről beszéltél. Valóban így van. 
A Szűzanya él Medjugorjéban.   Nilde Totti

A béke, amit kerestem

Augusztus elején sok-sok fiatallal együtt jöttem el újra 
Medjugorjéba, a fesztiválra. Ezúttal valóban nagyon sokan, 
több tízezren voltunk… De nem a számok adják az értékét 
ennek az eseménynek (amely több mint húsz éve ismét-
lődik minden évben), a lényeg a Máriával való találkozás, 
akire mindannyian, egyenként és személyesen, rátalálha-
tunk a szívünk mélyén. Jó ideje nem volt béke bennem. 
Életem különböző eseményei ellentétes irányba tartottak. 
Úgy éreztem, zárt kapukon döngetek... Hajtottam, igye-
keztem, de csak a levegőt csapkodtam!

A világban bensőleg kétféle kísértéssel kell harcol-
nunk: vagy elcsüggedünk, következésképpen kedvünket 
veszítjük, vagy fellázadunk, s olyan szórakozásokba vetjük 
magunkat, melyek felszínesen lekötnek bennünket, hogy 
ezáltal könnyebben kibújhassunk a problémák alól... Még-
is, mikor esténként elalvás előtt lehunyjuk a szemünket, a 
gondok, mint valami kísértet, újra visszatérnek, s megfosz-
tanak attól a jótól, melyre a leginkább szükségünk volna: a 
békétől. Hát ezért fogadtam el ezúttal is Mária meghívását, 
hiszen ő a Béke Királynője!

Néhány barátommal együtt érkeztem Medjugorjéba. 
ők is választ kerestek életük kérdéseire. Közösen vettünk 
részt a programokon. Érdekesek voltak a tanúságtételek, jó 
volt a zene, de leginkább az esti szentségimádások jelentet-
tek sokat a fiataloknak. Megadták azt, amire igazán szük-
ségünk volt: az élő Jézus Krisztust, aki képes megéreztetni 
velünk gyengédségét, szeretetét; aki olyan utakat mutatott 
nekünk, amilyenekre sosem gondoltunk volna; aki meg-
vigasztalt és bátorságot öntött belénk, hogy úgy éljük meg 

a fájdalmat, mint lehetőséget a növekedésre, az érettebbé 
válásra...

Az éjszaka sötétje elősegíti az intimitást, a bensőséges 
beszélgetést. A zene, a rövid énekek hozzájárulnak a békés 
légkör kialakulásához. Igen, éppen ezt a békét kerestem, 
amikor eljöttem Medjugorjéba. És rátaláltam a szentsé-
gimádás csendjében. Megtaláltam a békét a szívemben, 
amely ott pihent bennem, készen arra, hogy előbújjon 
gondjaim alól. Megtaláltam a békét Jézusban, aki ott várt 
rám...

Hazavittem magammal a békét, Jézussal együtt, aki 
mindennap megadja nekem az Ő békéjét, ha engedem, 
hogy jelen legyen a szívemben.

Az én feladatom megőrizni a békét, mert az erőszakos 
világ újra megpróbálja elvenni tőlem. De ha meg tudok 
teremteni magamban egy helyet, ahol „lélekben és igaz-
ságban” imádom Istent, senki és semmi sem foszthat meg 
tőle. Így valóban a Béke Királynőjének figyelmes és felelős-
ségteljes leánya leszek!  Elisabetta Parente

Megváltoztam

Nem régiben alkalmam volt néhány napot Medugorjé-
ban tölteni, és ott leraktam a munka, meg a család okozta 
mindennapi gondjaimat és aggodalmaimat. Most másnak 
érzem magam! Azzal a vággyal tértem haza, hogy a szeret-
teimmel együtt imádkozni fogom a rózsafüzért, és nagyon 
meglepődtem rajta, hogy a teendőimet csodálatos nyuga-
lommal végzem!

Négy évvel ezelőtt már volt egy találkozásom Jézussal, 
amely erős benyomást tett rám, és nagy kegyelemnek tar-
tottam, de csak ebben az évben ébredt fel bennem a vágy, 
hogy elmenjek arra a helyre, ahol Mária már csaknem har-
minc éve vár rám!

Medjugorjéban minden kis szeglet róla beszél. Elképze-
lem őt azon a dombon – Podbrdo a neve –, amellyel eleinte 
olyan nehéz szembenézni, de aztán olyan könnyű elérni! 
Ott vár bennünket az Édesanyánk, hogy megpihentessen 
és levegye a szívünkről terheinket, onnan mosolyog ránk 
és átölel minket. Aki kérdez engem Medugorjéról, csak azt 
mondhatom, hogy ne késlekedjen, menjen oda, hogy átélje 
és megértse mindezt...  Venanzia Righi

Minden alkalommal más emberekként térünk haza

A jelenések Medjugorjéban 1981. június 25-én kezdőd-
tek. A mi piemonti falunk rögtön kapcsolatot keresett az-
zal a kis eldugott faluval ott Bosznia-Hercegovinában. A 
pékünk rendszeresen eljárt oda segíteni, amikor a zarán-
dokokat egyszerűen családoknál szállásolták el. Miután 
visszavonult a munkától, a medjugorjei közösségnek aján-
dékozta a sütödét, és megtanította őket, hogyan is hasz-
nálják. 
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Zarándokutat szervezünk Međugorjéba október 
21-i esti indulással, és 26-i reggeli órákban történő 
hazaérkezéssel. Az út várható költsége 16.000.- Ft 
útiköltség + a szállásköltség (amely kb. 65 Euro). 
Jelentkezni Kemenes Gábor címére (1393 Buda-
pest, Pf. 317), 5000 Ft előleg befizetésével lehet 
szeptember 10-ig történő megérkezéssel. Utazni 
érvényes személyi igazolvánnyal (vagy érvényes 
útlevéllel) lehet. A postautalvány „közlemény” ro-
vatába kérjük olvashatóan ráírni a születési helyet 
és dátumát, a személyigazolvány (vagy útlevél) szá-
mát és a telefonszámot (ha van e-mail címet). Egy 
utalványon több jelentkező előlegét is fel lehet adni 
(a pénzküldés költségének csökkentése miatt aján-
lott), ekkor levélben kérjük közölni az adatokat. 
Nagy segítséget jelent, ha előre jelzik azt is, hogy 
kivel szeretnének egy autóbuszon utazni. A szál-
lás- és buszfoglalás miatt kérjük a határidő pontos 
betartását!

Zarándoklat
Medjugorjéba

Lelkesen beszél nekem Medjugorjéról egy rendőr, aki 
27 éve házasodott meg. Ő katolikus, a felesége protestáns. 
Együtt haladnak a hit útján, ugyanakkor kölcsönösen tisz-
teletben tartják a fennálló különbségeket, és rendszeresen 
találkoznak eltérő vallású emberekkel.

„2005-ben mentem először Medjugorjéba, a nővére-
met akartam kísérni. Elutazásom válasz volt egy hívásra. 
Azelőtt a hitem felszínes és törékeny volt, tele kétségek-
kel, félelmekkel. Mária meggyógyította az életemet, úgy, 
hogy teljes bizalmat öntött belém Isten iránt. Most az Úr 
kísér engem hétköznapjaimban. A hit ajándék: kérni kell, 
aztán pedig őrizni és ápolni, mint egy növényt, hogy ki ne 
száradjon. Az a bizonyosság, hogy Isten velünk van, min-
den problémát más dimenzióba helyez. Medjugorjéból 
minden alkalommal más emberekként térünk haza: azok 
a férjek, akik morogva – netán átkozódások közepette – 
kísérik el a feleségüket, lelkes hívekké válnak.

„Mária üzenetei mindenkihez szólnak?”
Természetesen. Az emberek csinálták a különféle vallá-
sokat, a megosztottságot, a fanatizmust, az intoleranciát. 
De Isten szeretet: mindegyikünket üdvözíteni akar, kivétel 
nélkül, és számtalan alkalmat kínál az üdvözítésünkre. A 
medjugorjei jelenések abban különböznek a múltbeli je-
lenésektől, hogy mindennaposak és mindenütt megtör-
ténnek, ahol a látnokok tartózkodnak. Továbbá abban is 
különböznek, hogy a látnokok a világban maradtak. ők 
modern fiúk és lányok, akik tanultak, akik dolgoznak, 
utaznak, családot alapítottak, és az egész világon modern 
eszközökkel terjesztik az Igét. Ez teszi Medjugorjét olyan 
vonzóvá. Ebben az évben a fiatalok fesztiváljára hatvan-
ezer fiatal jött ide a legkülönbözőbb országokból.

„Melyik üzenet érintett meg a legjobban?”
A Szűzanya azt ismétli, hogy a világnak vissza kell térnie 
Istenhez. Ha kizárjuk Istent a terveinkből, szomorú végre 
ítéljük a társadalmat, a családokat és az egész földet. Ez 
önpusztító folyamat. Egyre jobban megsokasodnak a ka-
tasztrófák, a nyilvánvaló igazságtalanságok, az erőszakos 
cselekedetek, a háborúk. Mindez azért, mert elfelejtke-
zünk az Úrról, nem tiszteljük a természetet és az állato-
kat, akiket ránk bízott, de embertársainkkal sem bánunk 
jobban. Mária arra szólít fel minket, hogy imádkozzunk 
együtt, foglalkozzunk egymással, böjtöljünk, térjünk meg, 
olvassuk a Bibliát, gyakoroljuk az irgalmasság cselekede-
teit. Minden otthonban, minden családi fészekben enged-
jünk teret Istennek.
Aki elmegy Medjugorjéba, olyan tapasztalatra tesz szert, 
amit csak ajánlhatok mindenkinek. Minden évben úgy 
térek haza, hogy jobb lettem, mindig valami újat, valami 
fontosat fedezek fel. Ott, az imában olyan, mintha egy má-
sik dimenzióban élnénk. Akár három órát is imádkozhatsz 
egyvégtében, nem veszed észre, hogyan szalad az idő.” 
     Edi Morini

Imádság
Magasztalja lelkem az Urat, és szívem ujjong üdvö-
zítő Istenemben. Tekintetre méltatta alázatos szol-
gálóleányát: Íme ezentúl boldognak hirdetnek az 
összes nemzedékek, mert nagyot művelt velem ő, 
aki Hatalmas:ő, akit Szentnek hívunk. Nemzedék-
ről nemzedékre megmarad irgalma azokon, akik 
istenfélők. Csodát művelt erős karjával: a kevély-
kedőket széjjelszórta, hatalmasokat elűzött trón-
jukról, kicsinyeket pedig felmagasztalt; az éhezőket 
minden jóval betölti, a gazdagokat elbocsátja üres 
kézzel. Gondjába vette gyermekét, Izraelt: meg-
emlékezett irgalmáról, melyet atyáinknak hajdan 
megígért, Ábrahámnak és utódainak mindörökké.


